KR's first trip to Trinec a double win

Facing a new circuit in a major international competition is always a dreaded moment for factories, teams and drivers. From 3rd to 6th May, the KR brand set out to discover the Steel Ring circuit in Trinec, located in the Czech Republic, to participate in the second round of the Champions of the Future Euro Series. In the dry during the Timed Practice and in the heats, and then in the rain during the Final, the high level of performance on this difficult circuit confirmed the efficiency of the Italian chassis, which won both categories, and also achieved two other podiums. Ukrainian Oleksandr Bondarev triumphed in OK-Junior, while Italian Iacopo Martinese took 3rd place. In OK, Britain's Joe Turney made an incredible comeback to win and Kean Nakamura Berta completed the top three!

The deadline for the FIA European Karting Championship event in Trinec is fast approaching (19th-21st May) and this event organised by RGMCC was anticipated in many ways. Not exactly easy to get to grips with, especially for the younger and less experienced drivers, the 1223 metre track proved interesting. Despite some concerns, there was no shortage of overtaking opportunities on this track and some of the drivers clearly demonstrated this by making some great recoveries. The tarmac was not too aggressive with the tyres, which held up well throughout the races. KR Global Motorsport Company salutes the efforts made by the Czech circuit management to organise this event in the best possible conditions, which contributed to the appeal of the meeting.

OK-Junior: Bondarev hits the target with his KR-IAME

Oleksandr Bondarev has been waiting for a podium finish in a major OK-Junior event for some time. After his two podiums in 2023 in FIA Karting and WSK, the Ukrainian achieved his goal with the KR Motorsport team. Consistent in the heats, he won his Super Heat before making the difference in the Final, winning the fastest lap in the race. The Italian Iacopo Martinese, who is now wearing the Cetilar Racing colours, accompanied him on the third step of the podium after an eight-place improvement.

The KR chassis allowed other young drivers to confirm their potential and to showcase their skills, such as Taym Saleh (Sauber Academy, P11), David Cosma Cristofor (P16) and Luna Fluxa Cross (Prema Racing, P20 after a 16-place improvement). Thibaut Ramaekers (VDK Racing) was 4th after the Qualifying Heats and was unlucky on Sunday, as were Arjen Kraling, Niklas Schaufler (DPK Racing), Matt Corbi (VDK Racing) and Augustus Toniolo.

OK: Joe Turney has a string of successes

Already a winner in Valencia in the Champions of the Future Euro Series in March, and also in the FIA Karting European Championship in Spain, Joe Turney has won a second consecutive victory in the RGMMC series. It's not often that a driver manages to win after setting the 51st time in the Timed Qualifying session! The Briton missed out on the Qualifying session completely, but then proved that he had the speed to move up to 1st position. His KR-IAME was unbeatable in Trinec!

The KR chassis was the best represented in the OK Final. For Prema Racing, Kean Nakamura-Berta had a brilliant performance: P2 in Timed Qualifying, P2 after the heats, P1 in the Super Heat and P3 in the Final! Alex Powell, who set the fastest lap, also had a place on the podium, but he crashed at the back of the pack just after the start before coming back in 8th place! Yuanpu Cui and Enzo Tarnvanichkul had to retire in the Final. Too bad for Enzo who had shown his progress in the heats. Fionn MacLaughlin (VDK Racing) was unlucky in the Final, but he was always in the top 10. Congratulations also to the DPK Racing trio in the Final (Aleksander Bogunovic, Nacho Tunon and Kiano Blum). Lenn Nijs, Thomas Strauven and Kiano Blum were also among the protagonists of the meeting.

Dino Chiesa, Head of KR Global Motorsport Company, commented:

"We will have good memories of this first trip to Trinec. It's always good to see our young drivers on the podium like Oleksandr Bondarev and Iaccopo Martinese in OK-Junior. In OK, Joe Turney showed again that he is a great champion, but he must continue to be wary of the rising stars that are Kean Nakamura-Berta and Alex Powell. However, we must be careful. We have won both categories this time, but this should not be taken as a promise of victory for the next FIA Karting event. Our competitors will undoubtedly work even harder to beat us on 21st May. It's up to us to stay competitive and to evolve further to reach the highest possible level of performance.

"Finally, I would like to thank RGMMC for having made the choice to schedule the Finals on Saturday. Many of our technicians and mechanics were able to fly back on Saturday evening to be with their families on Sunday. This gave them a welcome rest before tackling work again at the beginning of the week!"

Un premier déplacement doublement victorieux pour KR à Trinec

Affronter un nouveau circuit dans le cadre d’une grande compétition internationale est toujours un moment redouté pour les usines, les teams et les pilotes. Du 3 au 6 mai, la marque KR est partie à la découverte du circuit Steel Ring de Trinec, situé en République Tchèque, pour participer à la 2e épreuve de la Champions of the Future Euro Series. Sur le sec lors des essais chronométrés et dans les manches, puis sous la pluie en finale, le haut niveau de performances constatées sur ce circuit difficile a confirmé toute l’efficacité du châssis italien qui a remporté les deux catégories, mais a aussi obtenu deux autres podiums. L’Ukrainien Oleksandr Bondarev a triomphé en OK-Junior, pendant que l’Italien Iacopo Martinese prenait la 3e place. En OK, le Britannique Joe Turney a réussi un incroyable retour pour s’imposer et Kean Nakamura Berta a complété le top-3 !

L’échéance de l’épreuve du Championnat d’Europe FIA Karting à Trinec approche à grands pas (19-21 mai) et cette compétition organisée par RGMCC était attendue à bien des égards. Pas vraiment facile à appréhender, surtout pour les plus jeunes pilotes et les moins expérimentés, le tracé de 1223 mètres s’est avéré intéressant. En dépit de quelques inquiétudes, cette piste n’a pas manqué de possibilités de dépassement et certains l’ont clairement démontré en réalisant de magnifiques remontées. Le bitume n’a pas été trop agressif avec les pneumatiques qui ont parfaitement tenu la distance tout au long des courses. KR Global Motorsport Company salue les efforts réalisés par les gestionnaires du circuit tchèque pour organiser cette épreuve dans les meilleures conditions, ce qui a contribué à l’attrait du meeting.

OK-Junior : Bondarev touche au but avec son KR-IAME

Cela faisait un moment que Oleksandr Bondarev attendait de fouler la première marche du podium dans une grande épreuve en OK-Junior. Après ses deux podiums en 2023 en FIA Karting et WSK, l’Ukrainien a atteint son objectif avec le team KR Motorsport. Régulier dans les manches, il a gagné sa super heat avant de faire la différence en finale, avec le gain du meilleur tour en course. Désormais aux couleurs Cetilar Racing, l’Italien Iacopo Martinese l’a accompagné sur la 3e marche du podium après une progression de 8 places.

Le châssis KR a permis à d’autres jeunes pilotes de confirmer leur potentiel et de se mettre en valeur à l’image de Taym Saleh (Sauber Academy, P11), David Cosma Cristofor (P16) et Luna Fluxa Cros (Prema Racing, P20 après une progression de 16 places). Quatrième après les manches de qualification, Thibaut Ramaekers (VDK Racing) a joué de malchance le dimanche, comme Arjen Kraling, Niklas Schaufler (DPK Racing), Matt Corbi (VDK Racing) et Augustus Toniolo.

OK : Joe Turney enchaîne les succès

Déjà vainqueur à Valencia en Champions of the Future Euro Series au mois de mars, mais aussi en Championnat d’Europe FIA Karting en Espagne, Joe Turney a gagné une deuxième victoire consécutive dans la série de RGMMC. Il est pourtant rare qu’un pilote parvienne à gagner après avoir signé le 51e temps aux chronos ! Passé complètement à côté de la séance de qualification, le Britannique a ensuite prouvé qu’il avait la pointe de vitesse pour remonter en 1ère position. Son KR-IAME était irrésistible à Trinec !

Le châssis KR était le mieux représenté dans la finale OK. Chez Prema Racing, Kean Nakamura-Berta a signé un brillant parcours : P2 aux chronos, P2 après les manches, P1 en super heat et P3 en finale ! Auteur du meilleur tour, Alex Powell avait lui aussi sa place sur le podium, mais il a chuté en queue de peloton juste après le départ avant de revenir 8e ! Yuanpu Cui et Enzo Tarnvanichkul ont dû abandonner en finale. Dommage pour Enzo qui avait démontré ses progrès dans les manches. Malchanceux en finale, Fionn MacLaughlin (VDK Racing) s’était pourtant maintenu constamment dans le top-10. Bravo également au trio de DPK Racing présent en finale (Aleksander Bogunovic, Nacho Tunon et Kiano Blum). Lenn Nijs, Thomas Strauven et Kiano Blum ont également fait partie des animateurs du meeting.

Le commentaire de Dino Chiesa, responsable de KR Global Motorsport Company

“Nous garderons un bon souvenir de ce premier déplacement à Trinec. Cela fait toujours plaisir de voir nos jeunes pilotes monter sur le podium comme ont pu le faire Oleksandr Bondarev et Iaccopo Martinese en OK-Junior. En OK, Joe Turney a encore montré qu’il était un grand champion, mais il doit continuer à se méfier des valeurs montantes que sont Kean Nakamura-Berta et Alex Powell. Toutefois, il convient de rester prudent. Nous avons gagné cette fois les deux catégories, mais cela n’est à prendre comme une promesse de victoire pour l’épreuve FIA Karting à venir. Nos concurrents vont sans doute travailler encore plus fort pour nous battre le 21 mai prochain. À nous de rester compétitifs et d’évoluer encore pour atteindre le niveau de performance le plus haut possible.”
“Enfin, j’aimerais remercier RGMMC pour avoir fait le choix de programmer les finales le samedi. Beaucoup de nos techniciens et mécaniciens ont pu reprendre l’avion le samedi soir pour être avec leur famille le dimanche. Ils ont ainsi pu bénéficier d’un repos bienvenu avant d’attaquer à nouveau le travail en début de semaine !”

